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P R O T O K O Ł  

z obrad  XLVII Sesji VIII kadencji Rady Miasta 

Rawa Mazowiecka w dniu 9 lutego 2023 r.  

 

Sesja Rady Miasta odbyła się w sali widowiskowej Miejskiego Domu Kultury w Rawie 

Mazowieckiej.  

Uczestniczyło 14 radnych. Nieobecna była radna Małgorzata Rudniak. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: Burmistrz Miasta Piotr Irla, Zastępca Burmistrza, Skarbnik 

Miasta, Sekretarz Miasta, Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta oraz zaproszeni goście. 

 

Obrady XLVII Sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska. 

Powitała uczestników obrad oraz radnych  przybyłych na sesję. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. Obecnych 14 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do 

proponowanego porządku obrad. 

 

Nie było uwag do porządku obrad.   

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska przedstawia proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLVI Sesji Rady Miasta. 

4. Zmiana budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

5. Zmiana uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rawa 

Mazowiecka na lata 2023–2026 i prognozy długu. 

6. Udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Rawskiego. 

7. Przekazanie środków finansowych Funduszowi Wsparcia Państwowej Straży 

Pożarnej.  

8. Zmiana uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

9. Określenie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa 

Mazowiecka.  

10. Ustalenie stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców do 

jednostek systemu oświaty. 
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11. Plan dofinansowania w 2023 r. form doskonalenia zawodowego nauczycieli, dla 

szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Rawa Mazowiecka. 

12. Zmiana uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania, zwalniania oraz zwrotu 

przyznanej pomocy rzeczowej, zasiłków celowych oraz okresowych osobom i 

rodzinom nie spełniającym kryterium dochodowego określonego w ustawie o 

pomocy społecznej. 

13. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 r.  

14. Sprawozdanie za rok 2022 z realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta 

Rawa Mazowiecka na lata 2016 – 2025. 

15. Sprawozdanie za rok 2022 z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz 

potrzeby związane z realizacją zadań. 

16. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta Rawa Mazowiecka za IV kwartał 

2022 r.  

17. Sprawozdanie Burmistrza Miasta o jego pracy między sesjami.  

18. Interpelacje, zapytania. 

19. Sprawy różne.  

20. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3  

Nie było uwag do protokołu nr XLVI. 

 

Ad.4 Zmiana budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

 

Temat referowała Skarbnik Miasta – Jolanta Witczak. 

Powiedziała m.in.: 

Przedłożony Wysokiej Radzie projekt zmiany budżetu Miasta na 2023 rok obejmuje: 

I.Zmiany w planie dochodów. 

Dział 801 – Oświata i wychowanie obejmuje zmiany: 

- w § 2007 zmniejszenie planowanych dochodów z budżetu Unii Europejskiej 

z Europejskiego Funduszu Społecznego na realizację projektu w przedszkolach miejskich pn. 

„Rawa Mazowiecka wspiera przedszkolaków”. Środki wpłynęły do budżetu Miasta w pełnej 

kwocie w 2022 roku i są uwzględnione w przychodach budżetu 2023 roku. 

Dział 852 – Pomoc społeczna. 

- w § 2007 planowane dochody w wysokości 90 000 zł na realizację w Miejskim Ośrodku 

Pomocy Społecznej projektu finansowanego z budżetu Unii Europejskiej  Zróbmy „CUŚ 

DOBREGO” . Projekt realizowany w formie świadczenia usług opiekuńczych, 

specjalistycznych usług opiekuńczych i asystenta rodziny, wsparcia dzieci z rodzin 

zastępczych, 
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- w § 2100 wprowadza się zwiększenie panu dochodów kwotę 28 664,56 zł środki 

z budżetu państwa na pomoc obywatelom Ukrainy – uchodźcom wojennym,  

- w § 2180 wprowadza się zwiększenie panu dochodów kwotę 52 020 zł środki z budżetu 

państwa na pomoc finansową na wypłatę dodatków węglowych.  

Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska. 

- w § 2460 środki w kwocie 4 471 zł z WFOŚiGW w Łodzi na dofinansowanie zadań odbioru 

i utylizacji azbestu, refundacja wydatków z ubiegłego roku. 

II.Zmiany w planie wydatków. 

Dział 600 – Transport. 

- rozdział 60016 – obejmuje zmiany w planie wydatków inwestycyjnych w następujący 

sposób: 

1.Budowa ulicy Fredry w Rawie Mazowieckiej 

Plan – 3.000.000,00 zł 

Zwiększenie – 800.000,00 zł 

Plan po zmianach – 3.800.000,00 zł 

W wyniku ogłoszonego przetargu wpłynęły 4 oferty na realizację zadania. Cena 

najkorzystniejszej oferty wynosi 3.680.000 zł. W tej sytuacji chcąc realizować zadanie 

konieczne jest zwiększenie kwoty na realizację zadania o 800.000 zł. Z kwoty tej 

sfinansowany będzie również nadzór inwestorski. 

Dział 750 – Administracja publiczna. 

- rozdział 75095 – wydatki bieżące na kwotę 90 000 zł na realizację projektu 

finansowanego z środków z budżetu Unii Europejskiej dotyczącego poprawy dostępności 

w budynku Urzędu Miasta Pl.Piłsudskiego 5 do usług publicznych świadczonych na rzecz 

osób ze szczególnymi potrzebami. 

754 – Bezpieczeństwo publiczne. 

- rozdział 75405 – zwiększenie o kwotę 10 000 zł do wysokości planu po zmianie 65.000 zł 

wysokości środki z budżetu miasta dla Komendy Powiatowej Policji w Rawie Mazowieckiej. 

Zgodnie z art. 13 ust.3 ustawy z dnia 6 kwietnia 1990 roku o Policji, gminy mogą uczestniczyć 

w pokrywaniu części kosztów funkcjonowania Policji, poprzez przekazanie środków 

finansowych Wojewódzkiemu Funduszowi Wsparcia Policji. Środki z wsparcia z budżetu 

Miasta będą przeznaczone na zakupy niezbędne do funkcjonowania jednostki Policji oraz na 

pokrycie wydatków na służby ponadnormatywne dla funkcjonariuszy policji. Zadania 

realizowane na rzecz poprawy bezpieczeństwa na terenie naszego miasta. 
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- rozdział 75411 – wydatki na kwotę 250 000 zł przeznaczone na dofinansowanie kosztów 

zakupu ciężkiego samochodu bojowego dla Komendy Powiatowej PSP w Rawie 

Mazowieckiej. 

- rozdział 75495 – obejmuje wydatki na zakupy inwestycyjne wybrane do realizacji 

w głosowaniu projektów zgłoszonych do Budżetu Obywatelskiego na 2023 rok: 

1.Zakup sprzętu dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Rawie Mazowieckiej - zadanie 

realizowane w ramach Budżetu Obywatelskiego 

Plan – 0 

Zwiększenie – 16.000,00 zł 

Plan po zmianach – 16.000,00 zł 

W ramach planowanej kwoty zakupiony będzie skafander do ratownictwa wodnego 

i specjalistyczne ubrania typu nomex. 

2.Poprawa bezpieczeństwa na terenie miasta – zakup sprzętu dla WOPR w Rawie 

Mazowieckiej - zadanie realizowane w ramach Budżetu Obywatelskiego 

Plan – 0 

Zwiększenie – 29.000,00 zł 

Plan po zmianach – 29.000,00 zł. 

W ramach planowanej kwoty zakupione będą: specjalny silnik do łodzi, suchy skafander, 

kamizelki szkoleniowe i ratunkowo – wypornościowa, butle, automaty, komputer nurkowy, 

płetwy. 

Dział 758 – Różne rozliczenia. 

- zwiększa się o kwotę 4 471 zł wysokość rezerwy ogólnej budżetu. 

Dział 801 – Oświata i wychowanie obejmuje zmiany: 

- rozdziały 80104 i 80149 – obejmują zmiany w planowanych wydatkach na realizacje 

projektu finansowanego z budżetu Unii Europejskiej z Europejskiego Funduszu Społecznego 

w przedszkolach miejskich pn. „Rawa Mazowiecka wspiera przedszkolaków”.  

Projekt realizowany w trzech przedszkolach miejskich: Przedszkole Miejskie Nr 1 „Tęczowa 

Jedyneczka, Przedszkole Miejskie Nr 2 „Niezapominajka” oraz Przedszkole Miejskie 

Nr 3 „Bajkowy Zakątek”. 

Cel szczegółowy projektu to tworzenie warunków powszechnego dostępu do wysokiej 

jakości edukacji od najwcześniejszych lat życia. Wydatki przeznaczone na zadania bieżące 

(zakupy pomocy dydaktycznych, szkolenia, zajęcia edukacyjne i inne) oraz na zakupy 

inwestycyjne (zakup pomocy dydaktycznych o wartości powyżej 10 000 zł ). 

Dział 851 – Ochrona zdrowia. 
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rozdział 85195 – dokonuje się zwiększenia planu wydatków o 10 000 zł na realizację zadań 

dotyczących ochrony zdrowia, zleconych do realizacji organizacjom pozarządowym. 

852 – Pomoc społeczna. 

- rozdział 85231 – zwiększenie o kwotę 28 664,56 zł wydatki bieżące na pomoc 

obywatelom Ukrainy – uchodźcom wojennym. 

- rozdział 852958 – obejmuje zwiększenie wydatków na zadania celowe: 

1) kwota 90 000 zł na realizację projektu w MOPS  Zróbmy „CUŚ DOBREGO”. Projekt 

realizowany w formie świadczenia usług opiekuńczych, specjalistycznych usług opiekuńczych 

i asystenta rodziny, wsparcia dzieci z rodzin zastępczych, 

2) kwota 52 020 zł na wypłatę dodatku węglowego. 

Dział 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza. 

- rozdział 85404 – zwiększenie z kwoty 20 000 zł do kwoty 24 000 zł wysokość dotacji dla 

Powiatu Rawskiego na działalność Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. 

Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska. 

- rozdział 90095 – obejmuje zmiany w planie wydatków inwestycyjnych: 

1.Realizacja zadań wybranych w głosowaniu w ramach Budżetu Obywatelskiego na 

2023 rok. 

Plan - 200.000,00 zł 

Zmniejszenie – 200.000,00 zł 

Plan po zmianach – 0 

Jak co roku do budżetu zapisana jest kwota 200.000 zł na realizację zadań z Budżetu 

Obywatelskiego. Po głosowaniu i ustaleniu listy projektów wybranych do realizacji likwidacji 

ulega pozycja budżetu z ogólną kwotą, a w jej miejsce do budżetu wprowadzone zostają 

konkretne zadania z listy z przypisanymi im kwotami. 

2.Strefa Active – budowa siłowni zewnętrznej dla seniora i juniora – zadanie realizowane 

w ramach Budżetu Obywatelskiego 

Plan – 0 

Zwiększenie – 60.000,00 zł 

Plan po zmianach – 60.000,00 zł 

W ramach planowanej kwoty sfinansowana zostanie dostawa i montaż urządzeń siłowni 

zewnętrznej, między innymi drążek do podciągania, stepper, masażer bioder. 

Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. 

- rozdział 92116 – obejmuje zmianę wydatków: 
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1.Nowoczesna biblioteka w Rawie Mazowieckiej – zakup sprzętu komputerowego - 

zadanie realizowane w ramach Budżetu Obywatelskiego 

Plan – 0 

Zwiększenie – 24.500,00 zł 

Plan po zmianach 24.500,00 zł 

W ramach tegorocznego Budżetu Obywatelskiego zostaną zakupione komputery 7 szt. 

(same stacje) do Miejskiej Biblioteki Publicznej. Z komputerów będą korzystali internauci 

oraz seniorzy w ramach projektu "Senior w sieci" 4 stanowiska, zaś pozostałe trzy jednostki 

przewidziane są dla pracowników biblioteki do opracowania i katalogowania oraz 

udostępnienia zbiorów.  

- rozdział 92195 – dokonuje się zwiększenia planowanych wydatków w kwocie 25 500 zł na 

projekty wybrane do realizacji w głosowaniu Budżetu Obywatelskiego: ”modlitwa dziewicy” 

przed rawską farą, projekt „Ale zioło jest wokoło”, „Muzyka na żywo – Plac Wolności”. 

Dział 926 – Kultura fizyczna 

- rozdział 92695 – dokonuje się zmiany w planie wydatków: 

1) wydatki bieżące zwiększenie na kwotę 45 000 zł na zadania wybrane do realizacji 

w głosowaniu Budżetu Obywatelskiego: projekt „Bieg przez Rawę, projekt „Rawski piknig 

integracyjny”. 

2) wydatki inwestycyjne: 

1.Wykonanie ogrodzenia boiska treningowego na stadionie miejskim przy ul. Zamkowej 

Plan – 0 

Zwiększenie – 120.000,00 zł 

Plan po zmianach – 120.000,00 zł 

Na realizację zadania opracowana została dokumentacja techniczna, która obecnie 

uzgadniana jest z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. Ogrodzenie będzie miało 

wysokość 4m, wyposażone będzie w bramę, furtki i piłkochwyty. 

III.Zmiany w planie przychodów budżetu objęte niniejszym projektem uchwały dotyczą: 

1) wprowadzenia do planu przychodów wolnych środków z rozliczenia budżetu za lata 

poprzednie w kwocie 1 194 000,51 zł .Środki te są przeznaczone na pokrycie deficytu 

budżetu związanego ze zwiększeniem planowanych wydatków na realizacje inwestycji 

drogowych, dofinansowania zakupu samochodu bojowego dla PSP w Rawie Mazowieckiej 

oraz pozostałe zadania zapisane w planie wydatków w załączniku nr 2, 

2) wprowadzenia środków niewydatkowanych w roku poprzednim na projekty 

finansowane z udziałem środków z budżetu Unii Europejskiej na kwotę 527 341,49 zł. 
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Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok.  

Radny Leszek Jarosiński przekazał podziękowanie mieszkańców ul. Fredry za remont ulicy.  

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

XLVII/393/23 w sprawie zmiany budżetu Miasta Rawa Mazowiecka na 2023 rok. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, 

za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących – 0. 

Wykaz imienny w załączeniu.  

 

Ad. 5 Zmiana uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rawa 

Mazowiecka na lata 2023–2026 i prognozy długu. 

Temat referowała Skarbnik Miasta- Jolanta Witczak. 

Powiedziała m.in.: 

Dane zawarte w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczące planu dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów oraz prognozy kwoty długu 2023 roku muszą być zgodne z danymi 

zawartymi w uchwale zmieniającej budżet Miasta Rawa Mazowiecka na rok 2023.  

W związku z uchwałą Rady Miasta w sprawie zmiany budżetu miasta na 2023 rok, należy 

dokonać również zmiany w planie przychodów budżetu w 2023 roku. Zwiększa się o kwotę       

1 721 342 zł wysokość planowanych przychodów z tytułu wolnych środków z rozliczenia roku 

poprzedniego. Kwota ta w pełnej wysokości została przeznaczona na pokrycie planowanego 

deficytu budżetu 2023 roku. 

Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rawa Mazowiecka na lata 2023–2026 i 

prognozy długu. 

Nie było pytań. 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

XLVII/394/23 w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Rawa Mazowiecka na lata 2023–2026 i prognozy długu. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, 

za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących – 0. 

Wykaz imienny w załączeniu.  

 

Ad. 6 Udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Rawskiego. 

Temat referowała Skarbnik Miasta- Jolanta Witczak. 

Powiedziała m.in.: 
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Wnioskuję do Wysokiej Rady o wyrażenie zgody na udzielenie pomocy finansowej dla 

Powiatu Rawskiego w kwocie 24 000 zł z przeznaczeniem tych środków na dotację dla 

Poradni Pedagogiczno-Psychologicznej. Dotacja zostanie wykorzystana na udzielanie pomocy 

psychologiczno-psychiatrycznej dla dzieci z terenu miasta Rawa Mazowiecka. Z informacji 

przekazanych przez dyrektorów przedszkoli, szkół oraz poradni wynika, że w dalszym ciągu 

duża grupa dzieci z naszych szkół potrzebuje specjalistycznej pomocy. W związku z tym  

miasto nasze będzie po raz kolejny partycypować w kosztach świadczenia porad lekarza 

psychiatry dziecięcego.  

Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Rawskiego. 

Nie było pytań. 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

XLVII/395/23 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Rawskiego. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, 

za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących – 0. 

Wykaz imienny w załączeniu.  

 

Ad.7 Przekazanie środków finansowych Funduszowi Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej.  

Temat referowała Skarbnik Miasta- Jolanta Witczak. 

Powiedziała m.in.: 

Zgodnie z art. 19 b pkt 1 ustawy z dnia  28 sierpnia  1991 roku o Państwowej Straży Pożarnej, 

gminy mogą uczestniczyć w pokrywaniu części kosztów funkcjonowania PSP, poprzez 

przekazanie środków finansowych Wojewódzkiemu Funduszowi Wsparcia PSP.  

Środki z wsparcia finansowego gmin mogą być przeznaczone na zakupy niezbędne do 

funkcjonowania jednostek organizacyjnych PSP.  

W związku z wnioskiem Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej  w Rawie 

Mazowieckiej w sprawie udzielenia pomocy finansowej na zakup ciężkiego samochodu 

bojowego dla Komendy Powiatowej PSP w Rawie Mazowieckiej, przedkładam Wysokiej Rady  

projekt uchwały w sprawie udzielenia wsparcia finansowego w kwocie 250 000 zł na 

dofinansowanie zakupu samochodu, co przyczyni się do poprawy skuteczności i możliwości 

wykonywania zadań ochrony życia i zdrowia mieszkańców naszego miasta. 

Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przekazania środków 

finansowych Funduszowi Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej. 

Nie było pytań. 
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Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

XLVII/396/23 w sprawie przekazania środków finansowych Funduszowi Wsparcia 

Państwowej Straży Pożarnej. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, 

za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących – 0. 

Wykaz imienny w załączeniu.  

 

Ad. 8 Zmiana uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Temat referowała Skarbnik Miasta- Jolanta Witczak. 

Powiedziała m.in.: 

W dniu 24 listopada 2022 roku Rada Miasta Rawa Mazowiecka podjęła uchwałę  Nr 

XLV/372/22, w której określiła wysokość stawek podatku od nieruchomości, jakie będą 

obowiązywały na terenie miasta od 1 stycznia 2023 r.  

W § 1 pkt 2 lit c powyższej uchwały przyjęto dla budynków związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej, położonych w obszarze strefy ścisłej ochrony konserwatorskiej 

wpisanej do rejestru zabytków decyzją Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków nr 800 z 

dnia 04.10.1991 roku, stawkę podatku w wysokości 18,00 zł, dla pozostałych budynków 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej stawka podatku wynosi 23,00 zł. 

Obniżona stawka podatku od nieruchomości  budynków związanych z działalnością 

gospodarczą, a położonych w obszarze ścisłej strefy ochrony konserwatorskiej stanowi dla 

podatników prowadzących działalność gospodarczą pomoc publiczną de minimis. 

Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości została 

przekazana do organu nadzoru tj. Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi.  Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  stwierdziło nieważność uchwały Rady Miasta Rawa 

Mazowiecka w zakresie § 1 pkt 2 lit.c)  oraz § 2. Zgodnie ze stanowiskiem Kolegium RIO w 

Łodzi przyjęte w uchwale  Rady Miasta obniżone stawki podatku dla budynków związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej w strefie ochrony konserwatorskiej wymagają 

każdorazowo oceny Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów. Projekt niniejszej uchwały 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości został 

przesłany do Prezesa UOKiK w Warszawie.  

Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Nie było pytań. 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

XLVII/397/23 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta większością głosów. Głosowało 14 

radnych, 
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za – 10, przeciw – 2, wstrzymujących – 2. 

Wykaz imienny w załączeniu.  

 

W tym momencie Przewodnicząca Rady Miasta zarządziła 10 min przerwy. 

 

Po przerwie Pani Dorota Męcina – kierownik Biura Promocji i Komunikacji Społecznej 

rozstrzygnęła konkurs „Świąteczna Rawa w obiektywie- grudzień 2022”. 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska i Burmistrz Miasta Piotr Irla dokonali 

uroczystego wręczenia nagród. Konkurs o tematyce świątecznej przeprowadzony był drogą 

online i skierowany do mieszkańców Rawy Mazowieckiej. W konkursie mogły wziąć udział 

osoby z dwóch kategorii wiekowych: do lat 18 i od lat 18. Aby wziąć udział w konkursie 

należało przesłać emailowo zdjęcie i plik z rozszerzeniem jpg. Zgłoszone prace oceniała 

komisja konkursowa.  

W kategorii powyżej 18 lat: 

-1 miejsce bezkonkurencyjnie zajęła Pani Angelika Mika 

-2 miejsce zajęła Pani Anna Kraćkowska 

-3 miejsce zajęła Pani Katarzyna Dyr 

W kategorii poniżej 18 lat, nagroda trafiła do Filipa Kobierskiego (opiekun: Pani Martyna 

Kobierska). Organizatorzy konkursu serdecznie wszystkim podziękowali za udział i zachęcili 

do uczestnictwa w kolejnych edycjach. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska wróciła do porządku sesji.  

 

Ad.9 Określenie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa Mazowiecka.  

Temat referowała naczelnik Wydziału Gospodarki Terenami- Magdalena Bernacik. 

Powiedziała m.in.: 

Przedmiotem uchwały jest określenie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa 

Mazowiecka. 

Zgodnie z art. 81 ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami organ 

stanowiący gminy może udzielać dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru lub znajdującym się w gminnej 

ewidencji zabytków na zasadach określonych w podjętej przez ten organ uchwale.  

Zgodnie z projektem przedmiotowej uchwały dotacje z budżetu Miasta będą mogły 

być udzielane dla obiektów położonych na terenie Miasta Rawa Mazowiecka, które są 

wpisane do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków. Dotacje te będą finansowały 

nakłady określone w art. 77 ww. ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami. 

Dotacje będą udzielane po przeprowadzeniu naboru wniosków i będą przyznawane 

przez Radę Miasta Rawa Mazowiecka w oparciu o kwotę ustaloną w uchwale budżetowej. 
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Z uwagi na zapisy dotyczące pomocy publicznej de minimis, projekt uchwały został 

przedstawiony Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów w Warszawie, który 

nie wniósł zastrzeżeń. 

 

Radna Celina Szczur – przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła opinie komisji. 

Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

położonych na terenie Miasta Rawa Mazowiecka. 

Następnie radna Celina Szczur złożyła wniosek o dopisanie w § 5 pkt. 3 projektu uchwały 

słów „w szczególności’. Taki zapis da nam możliwość swobodniejszego dostosowania 

wniosku o dotacje do zapisów rządowych.  

 

Burmistrz Piotr Irla dodał, że jest to zupełnie nowy konkurs i takie zapisy pozwolą nam 

dostosować wymogi do realiów.  

Radny Leszek Jarosiński zabierając głos powiedział, że ciężko jest radnym tak na szybko 

zdecydować o przyjęciu takiego zapisu. Takie zmiany w projekcie uchwały powinny być 

omówione na komisjach, żeby radni mieli czas na zapoznanie się. Radny Leszek Jarosiński w 

związku z wnioskiem Radnej Celiny Szczur zaproponował 10 min przerwy aby radni mogli się 

zapoznać ze zmianami. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Terenami- Magdalena Bernacik udzieliła szczegółowych 

wyjaśnień, z czego wynika dodanie takiego zapisu. 

Po wyjaśnieniach Pani naczelnik radny Leszek Jarosiński powiedział, że już wszelkie 

wątpliwości zostały wyjaśnione, nie ma potrzeby robić przerwy i radni mogą przyjąć dodanie 

proponowanego zapisu przez aklamację.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta zarządziła głosowanie przez aklamację nad przyjęciem 

wniosku radnej Celiny Szczur w sprawie dopisania do w § 5 pkt. 3 projektu uchwały w 

sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa Mazowiecka słów „w 

szczególności”. Wniosek został przyjęty przez aklamację.  

 

Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa Mazowiecka. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

XLVII/398/23 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa 

Mazowiecka. 
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Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, 

za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących – 0. 

Wykaz imienny w załączeniu.  

 

Ad. 10 Ustalenie stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców do jednostek systemu 

oświaty. 

Temat referował naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych- Arkadiusz Rataj. 

Powiedział m.in.: 

Na podstawie art. 32 ust. 6 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe, 

obowiązkiem gminy jest zapewnienie niepełnosprawnym dzieciom pięcioletnim 

i sześcioletnim oraz dzieciom objętym wychowaniem przedszkolnym na podstawie 

art. 31 ust. 2 bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do najbliższego przedszkola, 

oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy wychowania przedszkolnego 

lub ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego. 

Na podstawie art. 39a ust. 2 i 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe Rada 

Miasta Rawa Mazowiecka jest obowiązana podjąć uchwałę w sprawie określenia stawki za 

jeden kilometr przebiegu pojazdu, dla potrzeb zwrotu kosztów przewozu na podstawie 

umów zawartych między Burmistrzem Miasta Rawa Mazowiecka a rodzicami. Przedmiotowa 

stawka za jeden kilometr nie może być niższa niż określona w przepisach wydanych na 

podstawie art. 34a ust 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym. 

Od dnia 17 stycznia 2023 roku zaczęło obowiązywać rozporządzenie Ministra 

Infrastruktury z dnia 22 grudnia 2022 r, zmieniające rozporządzenie w sprawie warunków 

ustalania oraz sposobu dokonywania zwrotu kosztów używania do celów służbowych 

samochodów osobowych, motocykli i motorowerów niebędących własnością pracodawcy 

wydane na podstawie art. 34a ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o transporcie 

drogowym. Stawka za 1 kilometr przebiegu pojazdu uległa zmianie i wynosi 1,15 za kilometr. 

Zatem Rada Miasta obowiązana jest do podjęcia uchwały co najmniej dostosowującej stawkę 

do obowiązujących przepisów. 

Przedmiotowa uchwała przewiduje wejście jej w życie z dniem 17 stycznia 2023 r. Nie 

zawiera ona w swej treści postanowień niekorzystnych dla rodziców. Tym samym nadanie 

uchwale mocy wstecznej znajduje uzasadnienie w treści art.5 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. 

o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych aktów prawnych- wprowadzającego 

odstępstwo od górnej zasady nie działania przepisów aktów normatywnych wyłączają 

możliwości nadania aktowi normatywnemu wstecznej mocy obowiązującej, jeśli zasady 

demokratycznego państwa prawnego nie stoją temu na przeszkodzie. 

W judykaturze poświęconej zasadzie nie działania prawa wstecz utrwalił się pogląd, iż 

zasada ta ma zastosowanie do nakładania obowiązków (wprowadzania uregulowań mniej 
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korzystnych dla adresatów norm). Nadanie normie prawnej mocy wstecznej może dotyczyć 

strefy przyznawania prawa. Podkreślenia w tym miejscu wymaga wyrok Trybunału 

Konstytucyjnego z dnia 25 września 2000 r. sygn. akt. K 26/99, w którym Trybunał uznał, iż 

działanie prawa wstecz nie narusza art. 2 Konstytucji Rzeczpospolitej Polski, o ile tak 

wprowadzone przepisy polepszą sytuację prawną niektórych adresatów danej normy 

prawnej i zarazem nie pogarszają sytuacji pozostałych jej adresatów. Powyższy wyrok 

koresponduje z wyrokami Naczelnego Sądu Administracyjnego w Warszawie sygn. akt II FSK 

127209 z dnia 19 listopada 2010 r. i sygn. akt I OSK 686/18 z dnia 8 sierpnia 2018 r. 

W wyrokach tych sąd uznał, iż wsteczna moc prawa może dotyczyć ewentualnie 

przyznawania praw. 

Przedmiotowa uchwała zawiera postanowienie korzystniejsze dla rodziców od przepisów 

dotychczasowych (wyższa stawka za 1 kilometr przebiegu pojazdu od 17 stycznia 2023 r., 

wyższa od maksymalnej stawki określonej w przepisach rozporządzenia powołanego 

w uzasadnieniu) a tym samym nadanie jej mocy wstecznej jest w tym przypadku 

uzasadnione. 

Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 

1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców do jednostek systemu oświaty. 

 

Radna Celina Szczur- przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła opinię komisji. Komisja 

Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km 

przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży, uczniów oraz rodziców do jednostek systemu oświaty. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

XLVII/399/23 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach położonych na terenie Miasta Rawa 

Mazowiecka. 

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, 

za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących – 0. 

Wykaz imienny w załączeniu.  

 

Ad. 11 Plan dofinansowania w 2023 r. form doskonalenia zawodowego nauczycieli, dla 

szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Rawa Mazowiecka. 

Temat referował naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych- Arkadiusz Rataj. 

Powiedział m.in.: 

Zgodnie z art. 70a ust. 1 Karty Nauczyciela na organie prowadzącym spoczywa obowiązek 

corocznego wyodrębnienia środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego 
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nauczycieli. W budżecie Miasta Rawa Mazowiecka wyodrębniano na ten cel 200000,00 zł, co 

stanowi 0,8% planowanych rocznych środków finansowych, przeznaczonych na 

wynagrodzenia osobowe. 

Organ prowadzący na podstawie § 5 i 6 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia  

23 sierpnia 2019 r. w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

szczegółowych celów szkolenia branżowego oraz trybu i warunków kierowania nauczycieli na 

szkolenia branżowe opracowuje na dany rok kalendarzowy plan dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym 

jest Miasto Rawa Mazowiecka oraz ustala maksymalną kwotę dofinansowania opłat 

pobieranych przez uczelnie, oraz specjalności i formy kształcenia nauczycieli prowadzone 

przez uczelnie, objęte dofinansowaniem. Ustalenia zawarte w uchwale mają zaspokoić 

potrzeby w zakresie doskonalenia zawodowego nauczycieli. Uchwała uwzględnia wnioski 

dyrektorów placówek oświatowych i została pozytywnie zaopiniowana przez nauczycielskie 

związki zawodowe. 

Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie planu dofinansowania 

w 2023 r. form doskonalenia zawodowego nauczycieli, dla szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych przez Miasto Rawa Mazowiecka. 

 

Radna Celina Szczur- przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła opinię komisji. Komisja 

Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie planu dofinansowania 

w 2023 r. form doskonalenia zawodowego nauczycieli, dla szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych przez Miasto Rawa Mazowiecka. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

XLVII/400/23 w sprawie planu dofinansowania w 2023 r. form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, dla szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Rawa 

Mazowiecka. 

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, 

za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących – 0. 

Wykaz imienny w załączeniu.  

 

Ad. 12 Zmiana uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania, zwalniania oraz zwrotu 

przyznanej pomocy rzeczowej, zasiłków celowych oraz okresowych osobom i rodzinom nie 

spełniającym kryterium dochodowego określonego w ustawie o pomocy społecznej. 

Temat referowała Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej- Agnieszka Zimecka. 

Powiedziała m.in.: 

Z dniem 1 stycznia 2023 r. uchwała Nr 264 Rady Ministrów z dnia 28 grudnia 2022r. 

wprowadziła zmiany do uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego 
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programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 podwyższając kryterium 

dochodowe ze 150% na 200% dla osób samotnie gospodarujących oraz dla osób w rodzinie, 

uprawniające te osoby i rodziny do uzyskania wsparcia w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”. 

Wobec powyższego uzasadnione jest podjęcie uchwały podwyższającej kryterium 

dochodowe uprawniające do uzyskania wsparcia w ramach programu „Posiłek w szkole i w 

domu”. 

Zgodnie z art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej oraz rozporządzeniem Rady Ministrów 

z dnia 14 lipca 2021 r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot 

świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej, kryterium dochodowe dla osoby samotnie 

gospodarującej od dnia 1 stycznia 2022r. wynosi 776 zł a dla osoby w rodzinie wynosi 600 zł. 

 

Radna Celina Szczur- przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła opinię komisji. Komisja 

Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia zasad przyznawania, zwalniania oraz zwrotu przyznanej pomocy rzeczowej, 

zasiłków celowych oraz okresowych osobom i rodzinom nie spełniającym kryterium 

dochodowego określonego w ustawie o pomocy społecznej. 

 

Radny Sławomir Stefaniak- przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię komisji. 

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie ustalenia zasad przyznawania, zwalniania oraz zwrotu przyznanej pomocy rzeczowej, 

zasiłków celowych oraz okresowych osobom i rodzinom nie spełniającym kryterium 

dochodowego określonego w ustawie o pomocy społecznej. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska poddała pod głosowanie uchwałę nr 

XLVII/401/23 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania, zwalniania 

oraz zwrotu przyznanej pomocy rzeczowej, zasiłków celowych oraz okresowych osobom i 

rodzinom nie spełniającym kryterium dochodowego określonego w ustawie o pomocy 

społecznej. 

 

Uchwała w głosowaniu imiennym została przyjęta jednogłośnie. Głosowało 14 radnych, 

za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących – 0. 

Wykaz imienny w załączeniu.  

 

Ad. 13 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 r.  

Sprawozdanie przedstawił naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych- Arkadiusz 

Rataj. 
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Działając na podstawie art. 30a ust. 5 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta 

Nauczyciela przekazuję sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Miasto Rawa 

Mazowiecka osiągniętych w 2022 r. 

Analiza została przeprowadzona zgodnie z zasadami wynikającymi z art. 30a Karty 

Nauczyciela oraz z rozporządzenia Ministra Edukacji i Nauki z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie 

sposobu opracowywania sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli i wynika z 

niej, że nauczyciele zatrudnieni w przedszkolach miejskich oraz szkołach podstawowych, dla 

których organem prowadzącym jest Miasto Rawa Mazowiecka na wszystkich stopniach awansu 

zawodowego osiągnęli średnie wynagrodzenia, o których mowa w art. 30 ust. 3 Karty 

Nauczyciela. 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  

 

 

Ad. 14 Sprawozdanie za rok 2022 z realizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Rawa 

Mazowiecka na lata 2016 – 2025. 

Temat referowała kierownik Biura Strategii i Przedsiębiorczości- Bożena Sukiennik. 

Powiedziała m.in.: 

 

Lista podstawowych projektów rewitalizacyjnych realizowanych w ramach Lokalnego 

Programu Rewitalizacji Miasta Rawa Mazowiecka 

1. Rozwój Usług Wspierania Rodziny 

2. „Szkoła twórczych umysłów” – rozwój kompetencji kluczowych i umiejętności 

niezbędnych na rynku pracy w Szkole Podstawowej nr 2 w Rawie Mazowieckiej 

3. Rewitalizacja Miasta Rawa Mazowiecka – projekt składa się z czterech zadań: 

a. adaptacja wraz z rozbudową zabytkowych jatek w celu nadania nowej 

funkcji społecznej, w tym kulturalnej, 

b. przebudowa i remont zabytkowego budynku Muzeum Ziemi Rawskiej 

przy ul. Łowickiej wraz z zagospodarowaniem otoczenia, 

c. rewaloryzacja zabytkowego Parku Miejskiego, 

d. zagospodarowanie przestrzeni publicznej Rynku Starego Miasta oraz 

obszaru staromiejskiego. 

4. Rawscy Seniorzy Sprawni i Aktywni 

5. Rawa Gra dla Wszystkich 

6. Pomóż Innym i Sobie 

7. W „Tęczowej Jedyneczce” Zdrowo Jemy i Ekosystemy Poznajemy 

8. Rawscy Skauci jak Zawisza 

9. Rawskie Centrum Organizacji Pozarządowych 

10. Bycie EKO Się Opłaca 

11 .Program Aktywizacja i Integracja 

12 .Kompleksowy System Wsparcia Poprawy Jakości Zasobów Mieszkaniowych 
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W 2022 roku w realizacji znajdował się jeden projekt z listy projektów podstawowych -

„Kompleksowy System Wsparcia Poprawy Jakości Zasobów Mieszkaniowych”. 

W ramach działań prowadzonych w 2022 roku były dostępne finansowe i pozafinansowe 

instrumenty pomocowe, realizowane w ramach projektu: 

• Uchwała w zakresie niższej stawki za zajęcie pasa drogowego w przypadku remontu 

elewacji– w 2022 r. nikt nie skorzystał z obniżenia stawki; 

• Trzecia edycja konkursu na najładniejszą elewację – w październiku 2022 r. wpłynęło 

6 zgłoszeń udziału w konkursie. W grudniu komisja konkursowa przyznała 3 nagrody 

oraz 3 wyróżnienia; 

• Dotacje na zabytki, o które mogą wnioskować do Miasta Rawa Mazowiecka 

właściciele budynków wpisanych do rejestru zabytków. Zasady udzielania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków Miasta Rawa Mazowiecka określone zostały 

w uchwale nr XLVIII/360/10 Rady Miasta Rawa Mazowiecka z dnia 30 czerwca 2010 r. 

– w 2022 r. z budżetu Miasta nie zostały udzielone dotacje; 

• Poradnik dla mieszkańców dotyczący możliwości wsparcia poprawy jakości zasobów 

mieszkaniowych, w szczególności z obszaru rewitalizacji miasta Rawa Mazowiecka, 

który był aktualizowany na bieżąco; 

• Realizacja uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obrębu nr 4, który zawiera ustalenia dotyczące kolorystyki elewacji  

 

Projekty uzupełniające 

Projekty, które nie są wpisane na listę projektów podstawowych, a były realizowane lub 

zakończone w okresie sprawozdawczym i wpisują się w cele wymienione w Lokalnym 

Programie Rewitalizacji. 

1. Rozwój infrastruktury pomocy społecznej 

a. Dzienny Dom Seniora 

Dzienny Dom Seniora, znajdujący się przy ulicy Warszawskiej 12, został otwarty w styczniu 

2019 roku i jest prowadzony w ramach struktur Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Rawie Mazowieckiej.  

b. Centrum opiekuńczo-mieszkalne w Rawie Mazowieckiej 

Placówka będzie przeznaczona dla osób dorosłych z umiarkowanym lub znacznym stopniem 

niepełnosprawności. Ze wsparcia centrum będzie mogło skorzystać 20 osób, w przypadku 11 

osób będzie to wsparcie w formie pobytu dziennego, natomiast dla 9 osób – całodobowego. 

W 2022 r. rozpoczęto prace budowlane. 

2. Rozwój usług placówek wsparcia dziennego oraz innych alternatywnych form opieki 

dla dzieci i młodzieży 

a. Świetlica Środowiskowa im. Bł. Edmunda Bojanowskiego w Rawie Mazowieckiej 

prowadziła całoroczne działania skierowane do dzieci i młodzieży m.in. pochodzących z 

rodzin dysfunkcyjnych z obszaru rewitalizacji.  
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b. Przedszkole Miejskie nr 1 

W ramach realizacji programu wieloletniego dotyczącego promocji zdrowia, w 2022 roku 

rozpoczęto realizację zadania „Zdrowie a środowisko”. W przedszkolu był ponadto 

realizowany Program Profilaktyczny Państwowej Inspekcji Sanitarnej (realizowany 

we współpracy z Powiatową Stacją Sanitarno-Epidemiologiczną) pod nazwą „Czyste 

powietrze wokół nas”, którego głównym celem jest ochrona dzieci przed szkodliwym 

wpływem biernego palenia.  

3. Rozwój wyposażenia medycznego niezbędnego do udzielania świadczeń medycznych 

Dofinansowanie Ochotniczej Straży Pożarnej 

Ochotnicza Straż Pożarna w Rawie Mazowieckiej otrzymała z Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Łódzkiego dofinansowanie w wysokości 18 054.00 zł na realizację zadania 

publicznego pn. "Zwiększenie potencjału ratowniczego Ochotniczej Straży Pożarnej w Rawie 

Mazowieckiej". Środki zostały przeznaczone na zakup następującego sprzętu i wyposażenia 

osobistego strażaków: przenośnego zbiornika na wodę, 2 kompletów ubrania specjalnego 

oraz 2 par butów specjalnych. 

4. Działania w zakresie wymiany lub renowacji źródeł ciepła, rozbudowy systemów 

zaopatrzenia w ciepło 

Program „Czyste Powietrze” 

Program „Czyste Powietrze” dotyczy wymiany starych pieców na paliwo stałe oraz poprawy 

efektywności energetycznej budynków mieszkalnych jednorodzinnych i jest skierowany 

do osób fizycznych będących właścicielami domów jednorodzinnych, m.in. z obszaru 

rewitalizacji. Na podstawie aneksu do porozumienia z WFOŚiGW w Łodzi, zawartego 

28 czerwca 2021 roku, na terenie Urzędu Miasta Rawa Mazowiecka działa punkt 

konsultacyjno-informacyjny programu „Czyste Powietrze”, w którym udzielane są 

szczegółowe informacje na temat programu. 

5. Działania prowadzące do przywrócenia lub nadania obiektom nowych funkcji 

społecznych lub gospodarczych 

a. Wydarzenia w zrewitalizowanej przestrzeni publicznej 

Koncerty w altanie parkowej 

Altana znajdująca się w zabytkowym parku miejskim, stanowi ciekawy i charakterystyczny 

element architektoniczny. Coraz częściej wykorzystywana jest też do organizacji koncertów 

i działań towarzyszących. Podejmowane inicjatywy nawiązują do czasów z minionych 

dziesięcioleci, kiedy park i altana były miejscem spotkań mieszkańców, loterii fantowych 

i innych przedsięwzięć integrujących lokalną społeczność. 

Wydarzenia na Placu Piłsudskiego 

Główne place w zrewitalizowanym centrum Rawy stwarzają wiele możliwości organizacji 

przedsięwzięć okolicznościowych, rekreacyjnych, podkreślających historyczne walory miasta 

i jego długą, bogatą przeszłość. Te z kolei wzmacniają funkcje reprezentacyjne, społeczne 

i gospodarcze przestrzeni. W drugiej połowie 2022 r., na Placu Piłsudskiego zostały 

zorganizowane m.in. : „Popołudnie z J.Ch. Paskiem”, Bookcrossing – wymieńmy się 

książkami, plener malarski dla młodzieży „Rawskie Impresje”, Narodowe Czytanie „Ballady 
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i romanse”, Jarmark Bożonarodzeniowy. 

b. Otwarcie Ogrodu Dialogu 

W sąsiedztwie zrewitalizowanego kompleksu obiektów barokowych parafii pw. 

Niepokalanego Poczęcia NMP powstał w 2022 roku Ogród Dialogu. Ogród jest efektem 

projektu pn. „Szlakiem dziedzictwa Gminy Rawa Mazowiecka” przygotowanego wspólnie 

przez Gminę Rawa Mazowiecka i Parafię pw. Niepokalanego Poczęcia NMP. Projekt, 

propagując tradycje patriotyczne, religijne i ludowe oraz ekologię, ma łączyć ludzi i pobudzać 

do duchowego rozwoju. Jednym z głównych elementów projektu jest składająca się z 15 

kapliczek „Droga Krzyżowa Narodu Polskiego”. Drugim ważnym elementem Ogrodu Dialogu 

jest Krąg Pokoju inspirowany kamiennym różańcem umieszczonym przy grobie bł. ks. Jerzego 

Popiełuszki w Warszawie. Ponadto, w Ogrodzie znajdują się m.in. kopia Groty z Lourdes oraz 

kapliczka Matki Bożej Fatimskiej. Doskonałym miejscem do rekreacji i spotkań są: budynek 

wystawienniczo-magazynowy oraz grillowy, plac zabaw, boisko i scena. Ogród został także 

wzbogacony o takie atrakcyjne elementy jak oczko wodne, woliera z pawiami oraz ławki 

multimedialne z nagraniami o tematyce historycznej, modlitwami i refleksyjną muzyką. 

6. Działania inwestycyjne w zakresie zagospodarowania przestrzeni publicznej, 

funkcjonalnie powiązanej z obiektami poddawanymi rewitalizacji, w tym tworzenie lub 

modernizacja miejsc rekreacji i terenów zielonych 

Modernizacja przejść dla pieszych 

W 2022 r. Miasto uzyskało dofinansowanie na przebudowę i budowę kilku przejść dla 

pieszych ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Na obszarze rewitalizacji 

dofinansowanie objęło przejścia na ulicy Łowickiej, Kolejowej (3 przejścia) oraz na 

skrzyżowaniu ulic: Warszawska - Ks. Skorupki, Ks. Skorupki - Ziemowita, Krzywe Koło – 

Łowicka. 

W 2022 roku w ramach przebudowy i budowy tych przejść wykonano nowe oznakowanie 

pionowe i poziome przejść, wykonano nowe oświetlenie, remont nawierzchni asfaltowej 

jezdni oraz nawierzchni chodników w obszarze oddziaływania przejść. 

 

Proces rewitalizacji, ze względu na swój kompleksowy i komplementarny charakter, wciąż 

stanowi wyzwanie dla wielu samorządów, zwłaszcza tych z kategorii małych i średnich. 

Rawski lokalny program rewitalizacji był pierwszym w województwie pozytywnie 

zweryfikowanym przez zarząd województwa łódzkiego. 

W dniu 13 grudnia 2022 r. Zarząd Województwa Łódzkiego przyznał nagrody Marszałka 

Województwa Łódzkiego za najlepsze rozprawy i prace tematycznie związane z 

województwem łódzkim w 2022 roku. Nagrodę otrzymał m.in. pan Hubert Wójcicki za pracę 

licencjacką „Rewitalizacja jako narzędzie ochrony dziedzictwa kulturowego. Przykład Rawy 

Mazowieckiej”. 

Po przedstawieniu sprawozdania został wyświetlony film dotyczący podsumowania okresu 

rewitalizacji i zrealizowanych w tym czasie projektów. 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  
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Ad. 15 Sprawozdanie za rok 2022 z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz 

potrzeby związane z realizacją zadań. 

 

Temat referowała Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej- Agnieszka Zimecka. 

Powiedziała m.in.: 

Na lata 2022-2024 Miasto Rawa Mazowiecka posiada przyjęty Uchwałą Rady Miasta Rawa 

Mazowiecka nr XXXVII/325/22 z dnia 24 marca 2022r. 3-letni Program Wspierania Rodziny dla 

miasta Rawa Mazowiecka.              

 Głównym celem Programu, realizowanym poprzez cele szczegółowe i zadania jest 

wspieranie rodzin z terenu miasta Rawa Mazowiecka w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych. 

W ramach realizacji przyjętego celu wyodrębniono następujące zadania: 

− monitorowanie lokalnej sytuacji rodzin z dziećmi, w szczególności rodzin borykających 

się z trudnościami opiekuńczo wychowawczymi, 

− prowadzenie pracy z rodziną w formie konsultacji i poradnictwa specjalistycznego, 

− zapewnienie rodzinie wsparcia poprzez asystenta rodziny, 

− zapewnienie środków finansowych związanych z zatrudnieniem specjalistów 

świadczących poradnictwo rodzinne, 

− wspieranie działalności podmiotów i instytucji działających na rzecz dziecka i rodziny,                   

a w szczególności placówek wsparcia dziennego.  

 W roku 2022 osiągnięto następujące wskaźniki realizacji Programu: 

− liczba rodzin z dziećmi do 18 roku życia korzystających z pomocy społecznej - 68 

− liczba rodzin z dziećmi do 18 roku życia w których stwierdzono trudności opiekuńczo- 

wychowawcze - 25 

− liczba rodzin z dziećmi do 18 roku życia objętych poradnictwem specjalistycznym - 19 

− liczba rodzin objętych wsparciem asystenta rodziny - 17 

− liczba zatrudnionych asystentów rodziny – 1 

− liczba innych specjalistów świadczących poradnictwo rodzinne – 1 

− liczba wspieranych podmiotów wsparcia dziennego - 1 

 W roku 2022  MOPS  zatrudniał 1 asystenta rodziny, zapewniając możliwości 

podnoszenia przez niego kwalifikacji poprzez zapewnienie dostępu do literatury fachowej 

(prenumerata czasopisma „Doradca w pomocy społecznej”), szkolenia "online" i 

samokształcenie.  

W 2022r asystent rodziny uczestniczył w następujących formach podnoszenia kwalifikacji 

zawodowych: szkolenie pt. „Procedura Niebieska Karta. Kompleksowe szkolenie dla służb i 

instytucji – dokumentacja”, „Wykorzystanie teorii poliwagalnej w pracy asystenta rodziny – 

sposoby na samoregulację i koregulację dla pomagających i członków rodziny (dorosłych i 

dzieci)”, „Problematyka przeciwdziałania przemocy w rodzinie w praktyce GKRPA, ZI oraz 

OPS”, „Podział zadań pomiędzy asystenta rodziny i pracownika socjalnego w pracy z rodziną z 

dziećmi i na jej rzecz. Współpraca multiprofesjonalna.”, „Niezbędnik systemowy w 
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przestrzeniach niepełnosprawności. Sytuacja dzieci z niepełnosprawnością, z własnymi 

potrzebami edukacyjnymi. Edukacja włączająca. Orzecznictwo. Wsparcie systemowe. Aspekt 

prawny i praktyczny.”. 

 W 2022 r. pomocą asystenta rodziny objętych było ogółem 17 rodzin. W 14 

przypadkach obowiązek współpracy nałożył sąd rodzinny. Rodziny objęte były stałym 

wsparciem w taki sposób aby opracowane przez asystenta i przy współudziale rodziny cele 

mogły być realizowane.  

 Struktury rodzin, z którymi w 2022 r. pracował asystent rodziny były następujące: 

− rodziny pełne (formalne i nieformalne) - 7 w tym rodziny wielodzietne – 6, 

− rodziny niepełne (matki samotnie wychowujące dzieci) - 10 

Łącznie liczba osób objętych wsparciem asystenta rodziny w roku 2022 wyniosła 68 w tym 24 

osoby dorosłe i 44 dzieci.  

W 2022 roku zakończono współpracę z 6 rodzinami. Przyczyną zakończenia współpracy była 

zmiana miejsca zamieszkania – 1 rodzina, wniosek pracownika socjalnego – 2 rodziny, 

sądowe zniesienie zobowiązania do współpracy z asystentem – 3 rodziny. 

 W związku z brakiem zapotrzebowania, w 2022r nie ustanawiano rodzin 

wspierających. W myśl ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej zadaniem 

rodziny wspierającej, przy współpracy asystenta rodziny jest pomoc rodzinie przeżywającej 

trudności w opiece i wychowywaniu dziecka, prowadzeniu gospodarstwa domowego, 

kształtowaniu i wypełnianiu podstawowych ról społecznych. 

 W ramach dziennej opieki instytucjonalnej, wspieranej finansowo przez samorząd na 

terenie miasta Rawa Mazowiecka funkcjonuje jedna placówka wsparcia dziennego pod 

nazwą Świetlica Środowiskowa im bł Edmunda Bojanowskiego, prowadzona przez 

Stowarzyszenie „Przymierze Rodzin”.  

Jest to placówka o charakterze opiekuńczym, zapewnia dzieciom opiekę i wychowanie, 

pomoc w nauce a także organizację czasu wolnego, zabawę i zajęcia sportowe oraz rozwój 

zainteresowań. Dysponuje 60 miejscami dla dzieci w wieku od 6 do 16 lat. W 2022r w ramach 

wspierania realizacji zadań miasto Rawa Mazowiecka udzieliło wsparcie w wysokości 274.000 

zł. 

 W przypadku umieszczenia dziecka w rodzinnej pieczy zastępczej albo instytucjonalnej 

pieczy zastępczej gmina właściwa ze względu na miejsce zamieszkania dziecka przed 

umieszczeniem go po raz pierwszy w pieczy zastępczej ponosi odpowiednio wydatki w 

wysokości: 

1) 10% wydatków na opiekę i wychowanie dziecka  – w pierwszym roku pobytu; 

2) 30% wydatków na opiekę i wychowanie dziecka – w drugim roku pobytu; 

3) 50% wydatków na opiekę i wychowanie dziecka – w trzecim roku i następnych latach 

W roku 2022  poniesiono koszty współfinansowania pobytu w pieczy zastępczej w wysokości 

106.134,61 zł za 20 dzieci w tym za 13 przebywających w rodzinie zastępczej spokrewnionej, 

3 w rodzinie zastępczej niezawodowej, 2 w rodzinie zastępczej zawodowej i 2 w 

instytucjonalnej pieczy zastępczej. 

Ze względu na okres pobytu w rodzinnej lub instytucjonalnej pieczy zastępczej na dzień 
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31.12.2022 r. koszty współfinansowania pobytu w pieczy zastępczej objęły 5 dzieci będących 

w pierwszym roku pobytu w pieczy zastępczej i 15 dzieci będących w trzecim lub więcej roku 

pobytu w pieczy zastępczej. 

 Wypełniając obowiązek sporządzania sprawozdań rzeczowo-finansowych z zakresu 

wspierania rodziny oraz przekazywania ich właściwemu wojewodzie, w roku 2022 na bieżąco 

sporządzano i przekazywano ww informacje za pomocą systemu teleinformatycznego CAS. 

    

 III. Potrzeby związane z realizacją zadań. 

 

1. Zapewnienie w budżecie środków na pokrycie zadań z zakresu wspierania rodziny w tym: 

kosztów świadczenia poradnictwa specjalistycznego, kosztów zatrudnienia i podnoszenia 

kwalifikacji oraz szkolenia asystenta rodziny, kosztów związanych z udzielaniem pomocy 

ponoszonych przez rodziny wspierające oraz kosztów współfinansowania pobytu dzieci w 

pieczy zastępczej, za które gmina właściwa ze względu na miejsce zamieszkania dziecka przed 

umieszczeniem go po raz pierwszy w pieczy zastępczej ponosi wydatki. 

2. Wspieranie działalności podmiotów i instytucji działających na rzecz dziecka i rodziny,                   

a w szczególności placówek wsparcia dziennego zapewniających miejsca dla dzieci z terenu 

miasta Rawa Mazowiecka.  

Nie było pytań. 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację. 

 

 

Ad. 16 Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta Rawa Mazowiecka za IV kwartał 

2022 r.  

Temat referowała Sekretarz Miasta- Jolanta Wróblewska. 

Powiedziała m.in.: 

W okresie od 1 października 2022 r. do 31 grudnia 2022 r. Rada Miasta Rawa Mazowiecka 

zrealizowała 36 uchwał. W realizacji pozostaje 70 uchwał.  

Sprawozdanie zostało przyjęte przez aklamację.  

 

 

Ad. 17 Sprawozdanie Burmistrza Miasta o jego pracy między sesjami. 

Sprawozdanie objęło okres od 30 grudnia 2022r. do 9 lutego 2023r.  

Główne tematy w czasie przyjęć interesantów to: 

- przydział mieszkań socjalnych; 

- trudne warunki lokalowe; 

                     

Udział w spotkaniach:  

• Wyjazd do Skierniewic - Eugeniusz Góraj 

• Bogumiła Sitarek 

• Anna Dyśko 
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• Adam Iwaszkiewicz 

• Spotkanie ws. koordynacji organizacji placu budowy z funkcjonowaniem szkoły 

• Polski Związek Triathrlonu 

• Spotkanie z prezesem Artur Michalski - prezes NFOŚiGW 

• Gala noworoczna w MDK 

• Prezes Antares 

• akt notarialny Przytuła- P.Brocka 

• Pożegnanie p. komendant policji 

• Robert Nagórka 

• Spotkanie z mieszkańcami Zamkowa Wola i Targowa ws. planu 

• spółdzielnia mieszkaniowa lokatorsko-własnościowa 

• M. Michalik, K. Bors 

• Spotkanie z zarządem Wojewódzkim pszczelarzy 

• Krzysztof Kowalski 

• Karolina Piotrowska, Grzegorz Klimczak 

• Podpisanie umowy na dotację w ramach programu Ciepłe Mieszkanie 

• Spotkanie ws. drogi przy ul. Targowej 

• Video konferencja ws. węgla 

• Konferencja TAK dla Polski 

• Spotkanie z senatorem Rafał Ambrozik 

• Posiedzenie zarządu SSRZR 

• Złożenie wiązanki na cmentarzu w rocznicę wkroczenia wojsk radzieckich  

• P.Wiśniewski, Federowicz omówienie audytu 

• Halina Radacz 

• Dariusz Ziemiańczuk ERW 24 

• Monika Rybicka 

• Patryk Michalski 

• Elżbieta Kuba – WOŚP 

• Wizyta w Spółdzielni Mieszkaniowej 

• Waldemar Czapla 

• Tomasz Kraćkowski 

• Sławomir Leśko 

• Henryk Woźniak 

• Emilia Tulin 

• Spotkanie ws. szyldu lodziarni 

• Spotkanie w WFOŚi GW 

• Wośp 

• Walne zgromadzenie LGD KRAINA RAWKI 

• Zakończenie służby Komendanta PSP 

• Emilia Tulin i Grzegorz Stefaniak 
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• Komendant Piotr Bartkiewicz 

• Tomasz Bartosiak SIM 

• Inauguracja projektu Bezpieczna Rawianka 

• Przemysław Janecki 

• Prezes Banku Spółdzielczego P. Morawski 

• Obchody 160 rocznicy Powstania Styczniowego 

• Łódzki Urząd Wojewódzki- Anetta Chlebicka 

• Spotkanie u Ojców Pasjonistów 

• Dowódca I Batalionu Kawalerii Powietrznej ppłk Artur Świątek i jego zastępca kpt. 

Grzegorz Czupryński-organizacja przysięgi wojskowej 

 

Burmistrz Piotr Irla poinformował, że miasto otrzymało dofinansowanie w kwocie 3 mln zł 

na remont dróg.  

 

Radny Stanisław Kabziński zapytał czego dotyczyło spotkanie z prezesem Iwaszkiewiczem, z 

Panem Górajem i z mieszkańcami ul. Zamkowa Wola. 

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi 

Spotkanie z prezesem spółdzielni mieszkaniowej Adamem Iwaszkiewiczem dotyczyło m.in.; 

prac przy nowych budynkach mieszkalnych. Była także informacja o zainteresowaniu 

kupnem placu budowy przez dewelopera. Przedstawiono także koncepcję budowy budynku 

wielorodzinnego przy ul. Krakowskiej. 

Spotkanie z Panem Eugeniuszem Górajem dotyczyło ogólnych tematów związanych z naszym 

miastem, wymiany poglądów i doświadczeń. 

Spotkanie z mieszkańcami ul. Zamkowa Wola dotyczyło zmiany planu zagospodarowania w 

tym obszarze i  uzgodnienia proponowanych zmian.  

 

Radny Leszek Jarosiński zapytał czego dotyczyło spotkanie z Lokalną Grupą działania Krainy 

Rawki i czego dotyczy nabycie gruntów pod drogę. 

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

Miasto jest członkiem Lokalnej Grupy Działania Krainy i było Walne Zgromadzenie w którym 

uczestniczyłem. Ponadto zarekomendowałem do składu udział naczelnika Arkadiusza Rataja. 

Nabycie gruntów pod drogę dotyczy drogi równoległej do torów przy ul. Księże Domki. 

 

Radny Daniel Łaski zapytał czy rozmowa z prezesem Iwaszkiewiczem dotyczyła kondycji dróg 

wewnątrz bloków i koncepcji ocieplania bloków. 

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

Temat docieplania bloków nie był poruszany. Rozmawialiśmy o stanie dróg między blokami, 

władze spółdzielni dostrzegają ten problem. Poruszana była również sprawa budowy bloku 
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przy  

ul. 9 Maja. Jako burmistrz wystąpiłem do spółdzielni z propozycją o przekazanie miastu w 

formie darowizny placu pod budowę placu zabaw i siłowni zewnętrznej na os. 9 Maja. 

 

Radny Stanisław Kabziński zapytał czy będzie budowany blok na ul.9 maja i w którym 

miejscu planowana jest budowa placu zabaw i siłowni zewnętrznej. 

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

O tym czy blok będzie budowany zdecyduje rada nadzorcza i zarząd spółdzielni 

mieszkaniowej. Dużo do powiedzenia będą też mieli mieszkańcy. Blok byłby zbudowany na 

miejscu boiska. Tam jest też miedzy boiskiem a ul. Gąsiorowskiego plac zieleni, który zostałby 

zagospodarowany pod plac zabaw i siłownię zewnętrzną. 

 

Radny Stanisław Kabziński zapytał czy będzie przebudowywana ul. Słowackiego i czy będzie 

zmieniana szerokość drogi i miejsca parkingowe.  

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

Przebudowa ul. Słowackiego jest w tej chwili projektowana. Będzie zmieniony układ 

parkowania z równoległego na prostopadły. Szerokość jezdni może być ewentualnie 

skorygowana o jakieś 20 cm.  

 

Naczelnik Wydziału Rozwoju i Inwestycji- Paweł Piątkiewicz uzupełnił wypowiedź 

Burmistrza dotyczącą przebudowy ul. Słowackiego. 

W kosztach tej inwestycji mamy jeszcze do wybudowania kanalizację sanitarną, która 

obecnie znajduje się tam na działce prywatnej. Ponadto musimy wybudować także 

kanalizację deszczową. Poza tym projekt przewiduje budowę zatoki parkingowej między ul. 

Wyzwolenia a ul. Katowicką.  

 

Radny Leszek Jarosiński zapytał czy przebudowa ul. Słowackiego obejmuje wykonanie 

oświetlenia na brakującym odcinku drogi? 

Naczelnik Wydziału Rozwoju i Inwestycji- Paweł Piątkiewicz powiedział, że takie oświetlenie 

też jest projektowane. 

 

Ad. 18 Interpelacje, zapytania. 

Nikt nie złożył żadnej interpelacji ani zapytania. 

 

Ad. 19 Sprawy różne.  

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że w okresie miedzy sesjami wpłynęło do Rady 

Miasta kilka pism. 

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła treść uchwały nr III/31/2023 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 31 stycznia 2023 r. w sprawie opinii o 
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możliwości sfinansowania deficytu określonego w uchwale budżetowej Miasta Rawa 

Mazowiecka na rok 2023 oraz prawidłowości planowanej kwoty długu Miasta Rawa 

Mazowiecka wynikającej z planowanych i zaciągniętych zobowiązań. 

Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała możliwość sfinansowania przez 

Miasto Rawa Mazowiecka deficytu określonego w uchwale budżetowej na 2023 rok. 

Ponadto pozytywnie zaopiniowała prawidłowość planowanej kwoty długu wynikającej z 

planowanych i zaciągniętych zobowiązań.  

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że wpłynęła wiadomość emailowa od Kongresu 

Ruchu Miejskich w sprawie opinii o samorządach. Informacja ta zostanie przesłana do 

wszystkich radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała , że wpłynął do Rady Miasta wniosek pana T.W. 

w sprawie podjęcia przez Radę Miasta uchwały w sprawie wyznaczenia stref  dozwolonym 

piciem alkoholu w miejscach publicznych. Komisja Skarg, Wniosków i petycji zebrała się już w 

tej sprawie ale jeszcze nie podjęła decyzji. Wnioskodawca został poinformowany, że sprawa 

jest w toku. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że wpłynęła petycja od mieszkańców miasta 

Rawa Mazowiecka i użytkowników drogi 707 w sprawie poprawy bezpieczeństwa i płynności 

ruchu skrzyżowań z drogi wojewódzkiej Nr 707 ul. Zamkowa wola z drogami powiatowymi nr 

4110E ul. Targową oraz nr 413E ul. Opoczyńską. Petycją tą zajmie się Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że wpłynęło pismo Pana J.P. dotyczące klubu 

Juvenia. Zgodnie z kompetencją pismo to zostaje przekazane do Pana Burmistrza, ponieważ 

Rada Miasta nie jest organem właściwym do zajmowania się sprawami przedstawionymi w 

dokumencie. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta odczytała treść podziękowań, które złożył w Biurze Rady były już 

komendant Państwowej Straży Pożarnej Pan Marcin Szymański. 

 

Radny Leszek Jarosiński zabrał głos. Zwrócił się z prośbą do Burmistrza aby uporządkować 

sprawę reklam w mieście m.in. na budynkach. Poza tym złożył propozycję aby w mieście 

wynajmować elektryczne hulajnogi z aplikacją. Pan radny poprosił także o naprawę 

nawierzchni na ul. Żeromskiego, Dąbrowskiej i Orzeszkowej.  

 

Burmistrz Piotr Irla udzielił odpowiedzi. 

 Przygotowujemy się do zmiany uchwały reklamowej, jest to długi i czasochłonny proces, 

musi być podjęta uchwała w tej sprawie.  
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Wiele dróg w naszym mieście staramy się naprawiać ale jak zawsze jesteśmy ograniczeni 

finansowo. Część napraw drogowych udało nam się zrobić wykorzystując destrukt z terenów 

rewitalizacyjnych. 

W tym roku po raz pierwszy pojawił się program dofinansowujący bieżące remonty dróg i 

będziemy chcieli z tego skorzystać. 

Temat elektrycznych hulajnóg w naszym mieście pozostaje otwarty, musimy to uzgodnić z 

jakąś firmą.  

 

Ad.20  Zakończenie obrad 

 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady Miasta Grażyna Dębska zakończyła obrady XLVII sesji 

Rady Miasta VIII kadencji. 

 

Sesja trwała od godz. 10.00 -13.00. 

 

Protokół sporządziła: Katarzyna Madej  

 

 

 

 

 

Przewodnicząca  

Rady Miasta Rawa Mazowiecka 

 

Grażyna Dębska 

 

 


